
PROTOKÓŁ NR XI/2007 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 27 lipca 2007 roku 
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 27 

lipca 2007 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 

Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 10
00

 do godz. 13
30

. 

 

Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk otwierając sesję 
Rady Miejskiej stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu/ prawomocność obrad. Na sali obecnych było 14 radnych 

na ustawowy skład liczbowy 15. 

 

W sesji udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Bator 

3. Kierownik Posterunku Policji   mł. aspirant Janusz Dobrosz 

4. Pracownik ds. pozyskiwania środków z UE  p. Teresa Bogdańska 

5. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą /wg listy obecności załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu/ 

6. Dyrektor Biura Senatora RP p. Stanisława Karczewskiego  p. Karolina 

Steczkowska 

7. Radca prawny tut. Urzędu Mig   p. Marian Seweryn 

8. Radny Powiatu Grójeckiego   p. Krzysztof Fiks 

9. Radny Powiatu Grójeckiego   p. Witold Wójcik 

10. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą. 
 

PKT 1 
Na sekretarza obrad radny p. Staniszewski Lech zaproponował kandydaturę 
radnego p. Mirosława Binkiewicza, który wyraził zgodę. W głosowaniu za 14 na 

stan obecnych 14 radnych sekretarzem obrad został radny p. Mirosław 

Binkiewicz. 

 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że każdy 

z radnych otrzymał proponowany porządek obrad i zapytał czy są wnioski 

zmian w porządku obrad. Wniosków w sprawie zmian w porządku obrad nie 

zgłoszono, przystąpiono do głosowania nad proponowanym porządkiem obrad. 



W głosowaniu za 14 na stan obecnych 14 radnych przyjęto proponowany 

porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Wybór sekretarza obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

• informacja przedstawicieli Piaseczyńskiego Towarzystwa Kolei 

Wąskotorowej w sprawie ewentualnego jej odtworzenia. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta i gminy na 2007 rok; 

b) przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Nowe Miasto 

nad Pilicą na lata 2007 – 2017”. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski. 

 

PKT 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że 

protokół z poprzedniej sesji Rady był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i 

zapytał czy zachodzi potrzeba czytania protokołu. Uwag i zastrzeżeń do 

protokołu nie zgłoszono i został on przyjęty w głosowaniu za – 14 na stan 

obecnych 14 radnych. 

 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. Król 

Ignacy poinformował, że w okresie międzysesyjnym Stałe Komisje Rady odbyły 

wspólne posiedzenie któremu on przewodniczył i było to w dniu 24 lipca 2007 

roku. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie z  

załączoną listą obecności do protokołów oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy    p. Barbara Gąsiorowska 

2. Skarbnik Miasta i Gminy    p. Ewa Bator 

3. Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Zbigniew Kacprzyk 

4. Inspektor UMiG Nowe Miasto   p. Tomasz Bogacki 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 

a) zmian w budżecie miasta i gminy na rok 2007; 

b) przyjęcia planu rewitalizacji na terenie miasta Nowe Miasto nad 

Pilicą; 
2. Wypracowanie opinii w sprawie pozostania w związku „Czyste 

Mazowsze” lub wystąpienia z niego. 



3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator zapoznała członków Komisji  z 

planowanymi zmianami w budżecie miasta i gminy na rok 2007. Najważniejsze 

zmiany to przeniesienie wydatków między poszczególnymi podziałkami 

klasyfikacji budżetowej głównie na wydatki inwestycyjne na rok 2007. 

Ogółem zmniejsza się wydatki o kwotę 376 000 zł co wpływa na zmianę 
deficytu. Po zmniejszeniu deficyt wynosi 1 450 909 zł. 

Środki z inwestycji budowy wodociągu wiejskiego Dąbrowa – Józefów w 

kwocie 112 000 zł  zostały przeniesione na budowę trybun na boisku 

sportowym. Z zadania inwestycyjnego budowa wodociągu Prosna – Żdżarki 

przenosi się kwotę na poszczególne inwestycje: 

• Na dokumentację na budowę wodociągu na wsi Wierzchy – 5 000 zł; 

• Na rozbudowę sieci wodociągowej przy ul. Tomaszowskiej – 3 000 zł 

• Na budowę fontanny  na Pl. Kościuszki – 1 000 zł; 

• Na zakup wyposażenia placów zabaw – 6 000 zł ; 

• Na budowę trybun  na boisku – 8 000 zł 

• Na dotację do Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej – 7 500 zł. 

P. Skarbnik Ewa Bator w dalszej kolejności przedstawiła przeniesienia 

wydatków bieżących między poszczególnymi rozdziałami . Burmistrz Miasta i 

Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała o otrzymaniu dodatkowych  

pieniędzy w kwocie 25 000 zł na Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na 2007 rok. Środki te zostały rozdysponowane wg 

załącznika nr 2. Otrzymane pieniądze podzielono na : 

• Odmulanie przepustów na ciekach wodnych w drogach gminnych – 5 000 

zł; 

• Remont istniejących przepustów na ciekach wodnych – 5 000 zł; 

• Przebudowa oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście nad Pilicą – 15 000 

zł. 

Członkowie Stałych Komisji zaopiniowali zmiany pozytywnie. 

Inspektor UMiG  p.Tomasz Bogacki zapoznał uczestników komisji z aktualną 
sytuacją Zespołu Pałacowo Parkowego. Pan Włodzimierz Szoszuk zaskarżył 

orzeczenie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie uchwały Rady 

Miejskiej dotyczącej sprzedaży Zespołu Pałacowo Parkowego do Naczelnego 

Sądu Administracyjnego. W dniu 10 lipca dotarło do tut. urzędu postanowienie 

NSA o odrzuceniu skargi. Nadal toczą się 2 postępowania. Pierwsze przed 

Sądem Cywilnym w Grójcu a drugie postępowanie administracyjne toczy się w 

Ministerstwie Rolnictwa. Postępowanie przed Sądem Cywilnym dotyczy 

ustalenia treści księgi wieczystej i wydania nieruchomości. Sprawa ta została 

zawieszona do momentu rozstrzygnięcia sprawy w Ministerstwie Rolnictwa. 

Postępowanie administracyjne w Ministerstwie Rolnictwa dotyczy 

prawidłowości przekazania tej nieruchomości przez Skarb Państwa na rzecz 



gminy ( kolokwialnie komunalizacja). Minister w swojej decyzji zobowiązał p. 

Soszuka do uzupełnienia postępowania spadkowego w stosunku do 

gospodarstwa rolnego. Następnie Burmistrz p. Barbara Gąsiorowska omówiła 

plan rewitalizacji na terenie miasta Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2007-2017.  

Dotyczy on wyłącznie terenu miasta, precyzuje działania mające  na celu 

rewitalizację obszaru miejskiego. Rewitalizacja ma na celu przywrócenie 

dotychczasowych funkcji zdegradowanego społecznie, ekonomicznie 

środowiskowo obszaru, bądź zmianę dotychczasowych funkcji na nowe. P. 

Burmistrz poprosiła zebranych aby dokładniej zapoznali się z planem 

rewitalizacji. W dalszej części posiedzenia Burmistrz Miasta i Gminy Pani 

Barbara Gąsiorowska przedstawiła sytuację związku „Czyste Mazowsze”.  

Poinformowała że pierwsze dokumenty dotyczące związku są z 2005 roku. 

Według dokumentacji  związek ten składał by się z gmin z kilku powiatów. Jego 

zadaniem będzie zorganizowanie kompleksowego dostosowanego do 

standardów UE systemu gospodarki odpadami. Burmistrzowie i Wójtowie gmin 

którzy wyrazili chęć uczestnictwa w związku zaproponowali aby duże 

wysypisko które przyjmowałoby wszystkie śmieci powstało  na terenie naszego 

wysypiska w Nowych Łęgonicach. Warunkiem przynależności do związku „ 

Czyste Mazowsze’ jest nie należenie  do innego związku o podobnych 

zadaniach. Nasza gmina należy do Związku Gmin „Pilica” podobnie jak 23 inne 

gminy. W niedługim czasie ma nastąpić rozwiązanie tego Związku. Pani 

Burmistrz zwróciła się z prośbą żeby radni zastanowili się, czy gmina ma 

przystąpić do związku „Czyste Mazowsze’. Utworzenie wysypiska na terenie 

Nowych Łęgonic ma swoje plusy i minusy. Należąc do związku będziemy mieli 

wpływ na cenę śmieci. Jeżeli gmina nie zdecyduje się na wstąpienie do związku 

to musi podpisać  inną umowę na odbiór śmieci z terenu naszej gminy np. z 

wysypiskiem znajdującym się w Radomiu. Wtedy  jednak mogą wzrosnąć 
opłaty za śmieci. Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Budżetowej zauważył 

że należy być ostrożnym co do budowy wysypiska na terenie Nowych Łęgonic, 

gdyż będzie ono dużo większe od obecnego i może kolidować z miasteczkiem 

filmowym, które będzie się znajdować w pobliżu. Pani Burmistrz 

zaproponowała zorganizowanie spotkania z Burmistrzami, Wójtami  którzy 

wyrazili chęć przystąpienia do związku „Czyste Mazowsze’ a także z Panią 
Teresą Ostatek Naczelnikiem Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska w Starostwie Powiatowym w Grójcu celem dokładniejszego 

omówienia szczegółów istnienia Związku „Czyste Mazowsze”. 

 

PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła sprawozdanie 

za okres międzysesyjny tj. od dnia 22 czerwca 2007 roku do dnia 27 lipca 2007 

roku: 
 



1. W dniu 22 czerwca 2007r. spotkała się z p. Tadeuszem Majewskim  - 

Prezesem M-G Zarządu OSP, Panem Jackiem Chrobokiem – 

Komendantem OSP i Panem Markiem Świerczyńskim – Naczelnikiem 

OSP w sprawie przejęcia orkiestry dętej przez OSP. Została 

przeprowadzona inwentaryzacja instrumentów muzycznych w drodze 

spisu z natury w orkiestrach w Nowym Mieście n. P. i w Żdżarach. 

2. W dniu 25 czerwca 2007r. w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy 

odbyło się spotkanie z Panią Agnieszką Odorowicz – Dyrektorem 

Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej z radnymi Rady Miejskiej. W 

spotkaniu uczestniczyli również: Pan Stanisław Karczewski – Senator RP 

i Pan Andrzej Łuczycki – Poseł na Sejm RP oraz przedstawiciel 

Marszałka Województwa Mazowieckiego Pan Zarzycki. Dyrektor PISF 

przedstawiła zebranym projekt postawienia miasteczka filmowego na 

terenie Nowego Miasta. Koszt inwestycji szacowany jest na 100 mln euro, 

a prace mają ruszyć w 2008r. 

3. W dniu 27 czerwca 2007r. uczestniczyła w spotkaniu zorganizowanym w 

Delegaturze Urzędu Wojewódzkiego w Radomiu. Spotkanie dotyczyło 

perspektyw rozwoju i modernizacji dróg Południowego Mazowsza. 

4. W dniu 28 czerwca br. odbył się przetarg na przebudowę i modernizację 
oczyszczalni ścieków. Wpłynęły 3 oferty. Wybrano ofertę najtańszą 
opiewającą na kwotę 1.933.031,45zł przedstawioną przez firmę 
AUTOMATYK Zbiersk Cukrownia. 

5. W dniu 04 lipca 2007r. dokonano odbioru końcowego zadania : 

przebudowa drogi w miejscowości Pobiedna. Całkowita wartość zadania 

– 98.670,45zł. Ustawiono 200mb krawężnika, 235mb obrzeża, ułożono 

894,50m
2
 nawierzchni drogi z kostki brukowej szarej o grubości 8cm. 

6. W dniu 4 lipca 2007r. spotkałam się z Prezesem p. Chmielewskim i 

Wiceprezesem Zarządu Piaseczyńskiego Towarzystwa Kolei 

Wąskotorowej w sprawie odtworzenia kolei wąskotorowej do Nowego 

Miasta. 

7. W dniu 5 lipca br. rozstrzygnięto przetarg na dowóz uczniów do szkół z 

terenu gminy Nowe Miasto n.P. na rok szkolny 2007/2008. Wpłynęły 

dwie oferty. PKS Grójec – cena 17,49 na ucznia w jedną stronę i PKS 

Rawa Mazowiecka – cena 24,40zł na ucznia w jedną stronę. Umowę 
podpisano z PKS Grójec. 

8. W dniu 5 lipca 2007r. wspólnie z radnymi Rady Miejskiej uczestniczyła 

w spotkaniu z Panią Edytą Pająk – Prezesem Zarządu oraz Panem 

Adamem Suliga – Wiceprezesem Zarządu RADKOM w Radomiu. 

Spotkanie dotyczyło możliwości i warunków gospodarki odpadami w 

przyszłości. Spółka RADKOM jest Przedsiębiorstwem Produkcyjno – 

Usługowo – Handlowym, w której 100% udziałów posiada Gmina miasta 

Radom. Jego głównym zadaniem jest organizacja systemu gospodarki 

odpadami na terenie miasta Radomia. Obecnie jest budowany 



nowoczesny zakład utylizacyjny odpadów komunalnych, który obecnie 

stanowi zaplecze techniczne dla kompleksowego systemu gospodarki 

odpadami wdrażanego na terenie miasta Radomia i gmin regionu 

subradomskiego. 

 

9. W dniu 9 lipca br. powierzono p. Teresie Musiałowskiej obowiązki 

dyrektora Publicznego Gimnazjum w wyniku wygrania konkursu w dniu 

23 czerwca 2007r. 

10. Rada Ministrów w dniu 2 lipca br. przyjęła rozporządzenie w sprawie 

szczegółowych warunków udzielania pomocy finansowej dzieciom i 

uczniom na zakup podręczników i zakup jednolitego stroju. Pomoc 

przeznaczona jest dla dzieci z rodzin, w których dochód na osobę nie 

przekracza 351 zł netto. Dofinansowanie zakupu podręczników dla 

uczniów szkół podstawowych wyniesie: 70zł w klasie 0; 130zł w klasie I; 

150zł w klasie II; 170zł w klasie III. Dofinansowanie na zakup 

jednolitych strojów wyniesie 50zł na ucznia szkoły podstawowej lub 

gimnazjum. Przyznanie pomocy w formie dofinansowania zakupu 

podręczników szkolnych i jednolitego stroju następuje na wniosek 

rodziców ucznia. Wniosek składa się w szkole, do której uczeń będzie 

uczęszczał w roku szkolnym 2007/2008. Termin składania wniosków 

upływa z dniem 15 sierpnia 2007r. 

11. W dniu 11 lipca br. dokonano odbioru końcowego zadania : przebudowa 

chodników przy ul. 11 Listopada. Całkowita wartość inwestycji 

61.307,10zł. Ustawiono 240mb krawężnika, 46mb obrzeża, ułożono 

chodnik z kostki brukowej kolorowej o grubości 6cm – 579,80m
2
 oraz 

161,20m
2
 chodnika z kostki brukowej szarej o grubości 8cm. 

12. W dniu 11.07.br. podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Robót Drogowo 

– Mostowych z Piotrkowa Trybunalskiego na modernizację drogi 

transportu rolnego na gruntach wsi Domaniewice. Koszt robót 

budowlanych – 134.013,41zł. 

13. W dniu 12 lipca br. dokonano odbioru końcowego zadania : rurociąg 

odprowadzający wody burzowe w wąwozie koło cmentarza w Nowym 

Mieście. Całkowita wartość inwestycji 46.847,39 zł. Ułożono 85mb 

kanału o średnicy 800mm, dwie studnie o średnicy 1400 mm, drenaż 
2x85mb, kanał odkryty wybetonowany 15mb, kanał wykopany w 

istniejącym gruncie – 40mb. 

14. Zlecono firmie „PRO – INSTAL” w Radomiu wykonanie dokumentacji 

technicznej sieci wodociągowej z przyłączami we wsi Wierzchy za kwotę 
18.540,00zł. 

15. W dniu 19 lipca 2007r. uczestniczyła w spotkaniu zorganizowanym przez 

Ministerstwo Środowiska , które dot. statutu związku międzygminnego 

„Czyste Mazowsze”. 



16. W dniu 26 sierpnia br. odbędą się Miejsko – Gminne Dożynki w Parku 

Miejskim w Nowym Mieście n. P. Do organizacji tej imprezy włączył się 
Polski Instytut Sztuki Filmowej. 

 

PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że 

uczestniczył w spotkaniu w dniu 25 czerwca 2007r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta i Gminy odbyło się spotkanie z Panią Agnieszką Odorowicz – 

Dyrektorem Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej z radnymi Rady Miejskiej. W 

spotkaniu uczestniczyli również: Pan Stanisław Karczewski – Senator RP i Pan 

Andrzej Łuczycki – Poseł na Sejm RP oraz przedstawiciel Marszałka 

Województwa Mazowieckiego Pan Zarzycki. Dyrektor PISF przedstawiła 

zebranym projekt postawienia miasteczka filmowego na terenie Nowego Miasta. 

Koszt inwestycji szacowany jest na 100 mln euro, a prace mają ruszyć w 2008r.  

Następnie poinformował o spotkaniu w Radomiu w Firmie RAMKOP, w 

którym udział brali również radni. Myśli że w najbliższym czasie 

przedstawiciele tej firmy zostaną zaproszeni do nas na sesję i może przedstawią 
nam jak pozyskać środki na budowę takiegoż wysypiska. W dniu 24 czerwca 

2007 roku wpłynęło do Biura Rady pismo od p. Senatora Karczewskiego w 

sprawie powiadamiania jego osoby o sesjach Rady. Musi tu wyjaśnić, że 

wcześniej umawiał się z Panem Senatorem że w razie potrzeb będzie 

informowany, a teraz prosi, żeby go informować o każdej sesji, co jest czynione. 

W dniu 10 lipca br. Wpłynęło pismo z sekretariatu Naczelnego Sądu 

Administracyjnego w sprawie odwołania p. Szoszuka, chodzi o to, że skarga 

kasacyjna została oddalona. Myśli że prawnicy z Urzędu Marszałkowskiego 

pomogą nam w tym temacie i przyjrzą się bliżej temu tematowi. W dniu 10 lipca 

br wpłynęło pismo od mieszkańców Nowego Miasta w sprawie nadania 

Honorowego Obywatelstwa p. prof. Czesławowi Dźwigajowi który jest twórcą 
pomnika Bł. O. Honorata Koźmińskiego. Jest zgromadzonych 146 podpisów 

radni na najbliższych Komisjach zapoznają się z prośbą i podejmą decyzję. 
Następnie przedstawił prośby o pomoc dla chorych dzieci. Poinformował, że 

numery kont będą dostępne w Biurze Rady i chętni mogą je spisać i dokonać 
wpłaty. Poinformował również o komunikacie w sprawie zasad przemieszczania 

się bulw ziemniaka i prosił sołtysów o wywieszenie informacji na tablicach 

ogłoszeń. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk przywitał 

przedstawicieli Piaseczyńskiego Towarzystwa Kolei Wąskotorowej w osobach: 

Prezes p. Jerzy Chmielewski i Wiceprezes Jerzy Chmielewski. Poprosił o 

przedstawienie informacji na temat reaktywowania kolei. 

Piaseczyńska Kolej Wąskotorowa zwana dawniej Grójecką Koleją Dojazdową 
obchodziła w 1998 roku swoje 100 – lecie. Jest jednym z dwóch tego typu 

zachowanych obiektów – zabytków techniki kolejowej w Polsce. Obydwa te 



obiekty są zamknięte dla stałego ruchu pasażerskiego i towarowego, odbywa się 
na nich jedynie ruch turystyczny – na zamówienie lub w wolnej sprzedaży 

biletowej. Pod względem długości szlaku, który zachował się w stanie zdolnym 

do użytkowania nasza kolej zajmuje 1 miejsce. Długość torów na szlaku z 

Piaseczna do Nowego Miasta nad Pilicą wynosi 72 kilometry. Ostatnie 

kradzieże szyn, których nie brakuje spowodowały również na tym obiekcie 

ubytki. We wszystkich miejscowościach przez które przechodziła kolej 

wąskotorowa zachowały się obiekty i budowle stacyjne. Istnieją też niektóre 

urządzenia do obsługi pociągów, które na wypadek odtworzenia i uruchomienia 

stałej linii pasażerskiej są w stanie dokonywać serwisu pojazdów szynowych. 

Od maja 2002 roku na całym terenie nieruchomości tej kolei operatorem 

zarządzającym jest Piaseczyńskie Towarzystwo Kolei Wąskotorowej. Do tej 

pory Towarzystwo pozyskało już sporo środków na odbudowę taboru i trasy 

kolejowej. Nawiązanie współpracy z władzami samorządowymi Nowego Miasta 

pozwoliłoby na uruchomienie dotychczas nieużywanych źródeł finansowania 

rewitalizacji typu LIDER +, Fundusz Rozwoju Lokalnego, Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska, itp. Do tej pory kolej przewiozła około 4500 

pasażerów i podróże koleją cieszą się coraz to większym zainteresowaniem 

zarówno pojedynczych rodzin jak i całych zorganizowanych grup. Oferta 

przejazdu koleją może być i powinna być poszerzana o stałe elementy atrakcji 

takich jak wagon restauracyjny oraz wycieczki sezonowe typu: pieczenie 

ziemniaków czy wycieczka do grójeckich sadów jesienią, topienie Marzanny w 

Pilicy na wiosnę wycieczka do HOLYWOOD i inne. 

Podsumowując Prezes TPKW stwierdził, że nie oczekują od władz Nowego 

Miasta bezpośredniego finansowania przedsięwzięć, ale współpracy 

partnerskiej, która umożliwi  pomocowych i środków inwestycyjnych, których 

samodzielne osiągnięcie przez Towarzystwo jest uruchomienie programów 

bardzo czasochłonne i nie zawsze możliwe. Prezes TPKW na ręce 

Przewodniczącego Rady Miejskiej złożył opracowanie analityczne na temat 

kolei wąskotorowej w celu bliższego zapoznania się. Prosili o zastanowienie się 
nad całą sprawą i podjęcie pozytywnej decyzji. 

 

 

PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą p. Zbigniew 

Kacprzyk odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy 

na 2007 rok. Poprosił Skarbnika Miasta i Gminy p. Ewę Bator o zreferowanie 

projektu uchwały. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator poinformowała, że 

zmiany dotyczą głównie przeniesień wydatków między poszczególnymi 

podziałkami klasyfikacji budżetowej głównie na wydatki inwestycyjne na rok 

2007. Ogółem zmniejsza się wydatki o kwotę 376 000 zł co wpływa na 

zmniejszenie deficytu. Po zmniejszeniu deficyt wynosi 1 450 909 zł. Środki z 

inwestycji budowy wodociągu wiejskiego Dąbrowa – Józefów w kwocie 



112 000 zł  zostały przeniesione na budowę trybun na boisku sportowym. Z 

zadania inwestycyjnego budowa wodociągu Prosna – Żdżarki przenosi się 
kwotę na poszczególne inwestycje: na dokumentację na budowę wodociągu na 

wsi Wierzchy – 5 000 zł, na rozbudowę sieci wodociągowej przy ul. 

Tomaszowskiej – 3 000 zł, na budowę fontanny  na Pl. Kościuszki – 1 000 zł, na 

zakup wyposażenia placów zabaw – 6 000 zł ,na budowę trybun  na boisku – 

8 000 zł, na dotację do Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej – 7 500 zł. 

Skarbnik p. Ewa Bator w dalszej kolejności przedstawiła przeniesienia 

wydatków bieżących między poszczególnymi rozdziałami, poinformowała o 

otrzymaniu dodatkowych środków w kwocie 25 000 zł na Gminny Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2007 rok. Środki te zostały 

rozdysponowane wg załącznika nr 2. Otrzymane pieniądze podzielono na 

odmulanie przepustów na ciekach wodnych w drogach gminnych – 5 000 zł, 

remont istniejących przepustów na ciekach wodnych – 5 000 zł, przebudowę 
oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście nad Pilicą – 15 000 zł. 

Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 

uchwały. W głosowaniu za 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę 
Nr XI/86/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta 

Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2007 – 2017”. Poprosił o przybliżenie programu 

p. Teresę Bogdańską. Pani Teresa Bogdańska referując założenia i cele 

Lokalnego Programu Rewitalizacji stwierdziła, że min. celem takiegoż 
programu jest: 

• zmniejszenie skali zjawiska wykluczenia społecznego wśród 

mieszkańców Nowego Miasta nad Pilicą, 
• aktywizacja mieszkańców którzy mogliby się włączyć w sferę 

gospodarczą miasta oraz w organizację życia kulturalnego i sportowo – 

rekreacyjnego, 

• poprawa funkcji mieszkaniowych oraz bezpieczeństwa mieszkańców, 

• podniesienie estetyki terenów objętych rewitalizacją. 
Powyższe efekty wpłyną z jednej strony na przeciwdziałanie występującym 

problemom społecznym i gospodarczym a drugiej strony pozwolą wykorzystać 
potencjał rozwojowy tych obszarów. Szczegółowe cele wdrożenia Programu to 

przede wszystkim: 

• ożywienie społeczno – gospodarcze zdegradowanych obszarów miasta, 

• polepszenie warunków bytowych mieszkańców obszaru rewitalizowanego 

poprzez poprawę standardu zasobów mieszkaniowych, 

• ochrona obiektów cennych architektonicznie, 



• poprawa stanu bezpieczeństwa na terenach rewitalizowanych, 

• budowa, przebudowa lub remont publicznej infrastruktury związanej z 

rozwojem funkcji turystycznych, rekreacyjnych, kulturalnych i 

sportowych połączonych z działalnością gospodarczą, 
• poprawa warunków oraz bazy kulturalno – sportowej umożliwiającej 

rozwój aktywności mieszkańców miasta, 

• poprawa warunków kształcenia i szkolenia, 

• wdrażanie racjonalnej gospodarki odpadami. 

Wszystkie te założenia są zgodne ze Strategią Rozwoju Miasta i Gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą do 2016 roku. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 

głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 na stan 

obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XI/87/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący rady Miejskiej podziękował wszystkim radnym i 

Przewodniczącym Rad osiedlowych i Wspólnot mieszkaniowych za 

zaangażowanie w pracach nad opracowanie Planu a w szczególności radnemu p. 

Stanisławowi Motylowi. 

 

PKT 8 
Sołtys wsi Wola Pobiedzińska p. Franciszek Kozera poinformował, że składa 

rezygnację z funkcji sołtysa. W uzasadnieniu stwierdził, że ma dosyć ludzkich 

gadań na temat pieniędzy z Unii oraz jest już w takim wieku, ze może trzeba by 

wybrać innego sołtysa. Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska 

stwierdziła, że rezygnacja musi zostać złożona na piśmie i do tego czasu prosi 

aby p. Kozera się zastanowił nad swoją decyzją. Zdanie Burmistrza poparł p. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Czesław Lewecki, mówiąc, że to ludzie 

wybrali sołtysa i nikt do tej pory nie skarżył się na niego a to że są wrogowie to 

zawsze byli i będą i prosił żeby p. Kozera się tym nie zrażał tylko dalej godnie 

pełnił swoją funkcję sołtysa. 

Sołtys wsi Świdrygały p. Małgorzata Iwanicka zgłosiła problem drogi, która jest 

w tragicznym stanie. Prosiła po raz kolejny o nawiezienie kamienia, czy gryzu. 

Do torów droga została wyrównana przez równiarkę ale zrobiła się tarka, 

natomiast za torami droga nie nadaje się do jazdy. Prosiła aby potraktować 
mieszkańców wsi jako pełnowartościowych obywateli bo też chcieliby dojechać 
do swoich domów bezpiecznie, tym bardziej, że samochód dowozi dzieci do 

szkoły i jak dalej droga będzie w takim stanie to żaden samochód nie będzie 

chciał tamtędy jechać. Prosiła aby obecna władza dotrzymała swoich obietnic 

przedwyborczych. Następna sprawa to sprawa przystanku, miał być zrobiony i 

nic w tym kierunku się nie dzieje. Odczytała również list od nieżyjącego już p. 

Sułka który był w Radzie Sołeckiej i wystosował pismo do Urzędu w sprawie 

poprawy warunków we wsi Świdrygały. Następny problem to zarastające 

pobocza, prosiła o powycinanie samosiejek ponieważ droga robi się coraz to 

węższa. 



Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska w odpowiedzi powiedziała, 

że była dana równiarka na drogę, natomiast jeżeli chodzi o budowę drogi to jest 

zrobiona dokumentacja i w tej chwili będzie zrobione Studium Wykonalności na 

drogę i zostanie złożony wniosek o dofinansowanie z UE. Jeżeli chodzi o 

przystanek to Urząd zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami zakupił blachę na 

remont przystanku i mieszkańcy mieli się tym zająć. Do tej pory nikt nie podjął 
inicjatywy. Rozmawiała z jednym wykonawcą miał przyjść zrobić i się nie 

zgłosił do tej pory. Będzie rozmawiała jeszcze z jedną osobą która może 

podejmie się remontu przystanku. 

Radny Powiatowy p. Witold Wójcik zabierając głos stwierdził, że rozumie 

problem mieszkańców wsi Świdrygały ale też mieszkańcy niech zrozumieją 
sytuację Urzędu. On mieszka w mieście na osiedlu gdzie podczas roztopów, czy 

padającego deszczu nie można przejechać samochodem nie mówiąc o przejściu 

piechotą. Natomiast jeżeli chodzi o zarastające pobocza to może mieszkańcy 

niech wykażą trochę swojej inicjatywy i niech przy swoich polach czy posesjach 

powycinają zarastające gałęzie. 

Sołtys p. Dariusz Staszewski w imieniu strażaków z Godzimierza złożył 

serdeczne podziękowania za zakupienie 6 mundurów bojowych, na które czekali 

ładnych parę lat. 

 

PKT 9 
Sołtys wsi Wola Pobiedzińska p. Franciszek Kozera wnioskował o odmulenie 

źródła które wypływa między Wolą a Pobiedną. Od ponad 10 lat jest zamulone a 

wystarczy wziąć koparkę na 2 godziny i to wyczyścić. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk przywitał przybyłych na 

sesję prezesa GS p. Tadeusza Klatkę i p. Mariannę Cukiert księgową GS – u. 

Poinformował, że wizyta ma na celu zapoznania radnych ze sprawą 
odszkodowania dla GS – u za uszkodzenie drogi, w związku z przeprowadzaną 
kanalizacją. 
Pan Tadeusz Klatka zabierając głos stwierdził, że zaskoczony jest że sprawa 

odszkodowania dla GS – u jest sprawą przedstawianą na sesji Rady i składa 

oświadczenie, że on absolutnie nie chce przeszkadzać społeczeństwu w budowie 

kanalizacji, tylko prosi i błaga od trzech miesięcy o zwrot nakładów za remont 

drogi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk stwierdził, że sprawa 

poruszana jest w ostatnim punkcie sesji tylko dlatego, że są wszyscy radni i 

chciałby aby wszyscy byli zapoznani ze sprawą. Wstępnie wizyta z p. Klatką 
była umówiona wcześniej ale z powodów rodzinnych p. Klatki została odwołana 

i dlatego p. Prezes został zaproszony na sesję. 
Prezes Spółdzielni p. Klatka ponownie zabierając głos zwrócił uwagę na 

nieprawidłowości w dokumentacji technicznej i w planach przy realizacji 

budowy kanalizacji i błaga aby załatwić tą sprawę polubownie. Inwestycja 



została poprowadzona przez działkę GS – u i uzgodnienia były takie, że proszę 
robić nikt nie będzie przeszkadzał, ale po skończonej pracy droga miałaby być 
doprowadzona do stanu używalności. Myślał o wysypaniu grysu, czy tłucznia a 

w następnym roku położyć asfalt. Przejeżdżający tamtędy ludzie pouszkadzali 

samochody min. i on i co najważniejsze nie mogli dojechać do skupu z 

owocami. On nie wie czy to było zrobione specjalnie, żeby GS nie miał skupu. 

W końcu nie można się było doprosić o wyremontowanie drogi więc ze środków 

Spółdzielni został zakupiony kamień i żwir około 80 ton i GS sam naprawił 

drogę. Teraz chyba ma prawo domagać się zadość uczynienia i o to tylko chodzi 

o nic więcej. Prosi by mu pomóc rozliczyć koszty i w przyszłości pokryć to 

asfaltem. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska zabierając głos stwierdziła, 

że w planach i mapach którymi posługuje się inwestor inwestycja prowadzona 

jest w działce 931 i drodze która jest na działce należącej do Gminy. 

Pan Tadeusz Klatka prosiła aby nie mówić i nie szargać jego osoby że to 

zaakceptował. Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska stwierdziła, że 

ona przejęła budowę kanalizacji na III etapie a I i II etap zakończony był za 

poprzedniego Burmistrza więc dziwi się dlaczego pan Prezes wcześniej nie 

zgłaszał żadnych uwag. Ona była w tych pracach i na tamtych etapach najmniej 

zorientowana jak to wszystko wygląda i jeżeli Pan Prezes wiedział, że to jest nie 

zgodnie z mapami to powinien zareagować wcześniej. 

Przewodniczący rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poprosił p. Małgorzatę 
Krawczyk o wyjaśnienie jak to wyglądało. 

Pani Krawczyk stwierdziła, że realizacja inwestycji była na dokumentacji która 

powstała na aktualnych mapach do celów projektowych. Realizacja jest robiona 

w działce 931 i cała sieć od 11 Listopada do torów jest w drodze 931. Przy 

analizowaniu spraw z geodezją okazało się że jest rozbieżność w mapach. I 

prosi aby Pan Prezes nie mówił, że realizowane jest niezgodnie z projektem, bo 

to jest zgodnie z projektem tylko że przez tyle lat nikt nie dopatrzył, że jest 

inaczej na mapie geodezyjnej i inaczej na mapie ewidencyjnej. Realizacja 

inwestycji jest zgodnie z dokumentacją , zgodnie z wytyczeniem i zgodnie z 

projektem. Rozbieżność jest w mapach geodezyjnych. Urząd za mapy 

geodezyjne nie odpowiada. Pan Klatka powiedział, że jeżeli jest rozbieżność w 

mapach geodezyjnych to powinno się przeprosić. Radny p. Mirosław 

Binkiewicz stwierdził, że Pan Prezes na etapie prac przygotowawczych 

powinien się zorientować że to nie jest tak jak być powinno bo to była faza 

wstępnych uzgodnień. Jako Przewodniczący Rady nie miał obowiązku wglądu 

w dokumentację ale jako Prezes który zgłasza zapotrzebowanie na przyłącze to 

powinien podpisać zgodę z wcześniejszymi uzgodnieniami i wtedy powinien 

reagować. Pan Klatka stwierdził, że na tamten czas miał informację że przyłącza 

będą poza drogą utwardzoną w kierunku północnym natomiast nie miał 

informacji że będzie rwana szosa w działce 932. Pan Binkiewicz stwierdził, że 

ta droga była wcześniej rwana gdy zakończył się pierwszy etap. Pan Binkiewicz 



stwierdził, że tłuczeń był wożony 15 minut przed sesją, żeby Prezes miał 

argument że droga jest zrobiona. W zapisie nie ma że drogę ma naprawić Urząd. 

Trzeba było się zastanowić wcześniej nad tym czy to jest zgodne z mapami czy 

nie. Prezes Pan Tadeusz Klatka przyszedł na sesję nie po to by kogoś osądzać 
tylko prosić o pomoc, sesja nie jest po to aby wyjaśniać sprawy co to jest mapa 

ewidencyjna a co to jest mapa do celów projektowych. 

Przewodniczący rady Miejskiej kończąc dyskusję stwierdził, że problem jest 

złożony i trzeba go wyjaśnić. Radni zastanowią się nad tym i trzeba 

wypracować wspólnie stanowisko które będzie satysfakcjonowało i Zarząd GS i 

Panią Burmistrz i całą Radę . Trzeba podejść do tematu spokojnie bez emocji i 

bez podjazdowych dyskusji. 

Ponowił jeszcze raz zaproszenie na uroczystość Cudu nad Wisłą 15 sierpnia 

która odbędzie się w Kościele Parafialnym i pod Pomnikiem Tadeusza 

Kościuszki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady sesji. 

 

Protokołowała       Przewodniczył 

 

Iwona Lepa 


